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REVISTA PRESEI 

 

 

 Proteste CNS Cartel Alfa. Sindicaliștii pichetează Ministerul Muncii 

Protestele CNS Cartel Alfa continuă joi cu pichetarea Ministerului Muncii şi 

Protecţiei Sociale, între orele 10:00-12:00, şi a sediului Confederaţiei Patronale 

Concordia, între 12:00 şi 14:00, conform programului aprobat de Comitetul 

Confederal. 

Principalele revendicări ale sindicaliştilor sunt: un salariu minim decent, pensii 

echitabile, servicii publice de calitate, deblocarea negocierii colective, taxare justă 

şi aplicarea corectă a legislaţiei. 

Comitetul Confederal al CNS Cartel ALFA a decis, în 11 ianuarie 2021, "în urma 

analizei situaţiei actuale, a programului de guvernare, a măsurilor luate sau 

anunţate de actualul guvern, care dezavantajează profund şi preponderent 

categoriile de lucrători reprezentate de confederaţie, şi, mai larg, categoriile cele 

mai sărace ale cetăţenilor", declanşarea unui program de acţiuni de protest. 

Programul acţiunilor de protest a debutat în 14 ianuarie cu Caravana drepturilor 

sociale. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Blocul Național Sindical reclamă achizițiile militare ale României: 'Miliarde 

pierdute de statul român' 

Confederația sindicală BNS acuză într-un comunicat de presă „practicile MApN în 

ceea ce privește achizițiile de tehnologie militară” care în opinia sindicaliștilor au 

generat „pierderi de miliarde de euro pentru economia României”: 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/bns_2337.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/mapn_2502.html
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„În 13 ianuarie 2015 în discursul rostit la semnarea pactului de alocare a minimum 

2% din PIB pentru apărare pe o durată de 10 ani, Președintele Klaus Werner 

Iohannis a declarat printre altele - ”Armata este un furnizor de Securitate dar poate 

să devină și un furnizor de dezvoltare economică…programele de achiziții pot să 

însemne și investiții străine și locuri de muncă pentru români. Eu vad acordul…ca 

pe un accord implicit de dezvoltare a industriei de apărare. Până acum s-au spus 

multe vorbe, s-au făcut multe strategii care au ramas pe hârtie”. 

La mai puțin de un an după acel discurs Consiliul Suprem de Apărare a Țării își 

dădea avizul pentru un amendament la legea 346/2006 prin care se introducea teza 

conform căreia contractele de tip “Guvern la Guvern” erau exceptate de la 

aplicarea legii operațiunilor compensatorii, L354/2003, cunoscută și sub numele de 

”legea offsetului”. 

Ce a însemnat acest articol este cunoscut deja. Miliarde de dolari pierdute pentru 

statul roman prin aplicarea acestei modificări legislative la contractele de achiziții 

de tip FMS/LOA pentru sistemele Patriot, HIMARS, armament și sisteme pentru 

corvete sau modernizare F-16. Acolo unde țări ca Polonia au aplicat offsetul cu 

obstinație obținând rezultate spectaculoase, Romania a abdicat în mod rușinos. 

Odată cu reînceperea activității parlamentare, pe agenda Comisiei de apărare din 

Senat a apărut și Proiectul de lege cu indicativul L18/2021 care vizează realizarea 

”Capabilității de luptă împotriva navelor de rachetă antinavă” aferentă programului 

de înzestrare ”Sistem de instalații mobile de lansare rachetă antinavă” (SIML). 

Suntem interesați să păstrăm locurile de muncă în industria de apărare și nu numai, 

mecanismul de offset aplicat în mod corect înseamnă locuri de muncă și valoare 

adăugată creată la nivel local. Avem nevoie de aceste resurse acum poate mai mult 

ca niciodată în ultimii 10 ani. 

Tocmai de aceea monitorizam modificările legislative ce afectează aplicarea 

acestui mecanism. 

Ca urmare, am analizat la nivelul confederației textul proiectului de lege mai sus 

menționat, în urma acestei analize rezultând un pachet de șapte amendamente la 

acest proiect de lege.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/lege_1018.html
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Întrucât BNS în calitate de organizație sindicală nu are drept la inițiativă 

legislativă, am contactat mai mulți senatori cu care am purtat discuții, cărora le-am 

explicat argumentele noastre tehnice și financiare și care și-au arătat 

disponibilitatea de a prelua cele 7 amendamente și a le asuma ca initiative 

legislative proprii. 

În dimineața zilei de 1 februarie 2021, cinci senatori din Parlamentul României au 

înregistrat la secretariatul comisiei de apărare cele 7 amendamente. Discutând cu 

unul dintre aceștia, care are și calitatea de vicepreședinte al comisiei de apărare, 

senatorul de Constanța, domnul Felix Stroe, am convenit să participăm și noi la 

dezbaterile din comisie pentru a explica și susține aceste amendamente. 

Ne-am prezentat la ora la care a fost convocată Comisia de apărare a Senatului și 

am avut neplăcuta surpriză să constatăm că membrii comisiei în majoritatea lor, la 

propunerea unui invitat la lucrarile comisiei, domnul General Maior Teodor Incicaș 

au hotărât să nu ne permită accesul la lucrările comisiei (se pare că motivația 

acestei decizii ar fi fost legată de prezumtive secrete de stat sau de serviciu ce 

urmau să fie devoalate pe parcursul dezbaterilor din comisie!!!) 

Dar nu acesta este adevăratul motiv pentru care ni s-a refuzat accesul la lucrările 

comisiei pentru că subiectul fusese dezbătut amplu în presa romanească încă de 

anul trecut când Ministerul Apărării Naționale explica public de ce a anulat o 

licitație care trebuia să se încheie cu un consorțiu european și care viza exact 

subiectul proiectului de lege aflat în dezbatere. 

Mai mult, proiectul de lege, cât și nota sa de fundamentare sunt documente publice 

care pot fi descărcate oricând de pe site-ul Parlamentului României. 

NICIODATĂ în 30 de ani de existență a BNS nu ni s-a refuzat de vreo comisie 

parlamentară posibilitatea de a fi prezenți la lucrările comisiilor parlamentare și de 

a ne susține punctele de vedere în apărarea intereselor economice, financiare și 

sociale ale membrilor noștri!!! 

De ce s-a întâmplat în premieră acest lucru? 

RASPUNS: Pentru că venisem cu propuneri care îmbunătățeau textul legii după 

cum urmează: 
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Propuneam introducerea unei prevederi explicite prin care creeam cadrul care să 

dea putere Guvernului României și Ministerului Apărării Naționale să negocieze 

obligativitatea unui offset (contrapartidă economică) așa cum a obținut Polonia 

care a achiziționat același tip de sistem cu firma producătoare. Am pus la dispoziția 

membrilor Comisiei de apărare și un raport prezentat în Congresul SUA în iulie 

2020 care aruncă în derizoriu false justificări folosite de oficiali români în ultimii 

ani, prin care justificau la fiecare achizitie de tehnologie militară că ei ar negocia 

contrapartidă economică, dar că nu le permite legislația, fapt ce a generat pierderi 

de miliarde de euro pentru economia României. 

Pentru că am propus ca prin acest mecanism al offset-ului să se poată obține o 

reducere semnificativă a prețului plătit de Ministerul Apărării Naționale în cazul în 

care acesta este direcționat către o investiție făcută de firma furnizoare într-un 

centru de mentenanță, căci în textul actual al proiectului de lege se prevede la art. 3 

că acesta este parte a achiziției urmând să fie plătiti din partea României în prețul 

total al contractului. AM VRUT ASTFEL SĂ RESPECTĂM ȘI SĂ SUSȚINEM 

PRIN FAPTE DECLARAȚIILE POLITICE ALE PREMIERULUI FLORIN CÎȚU 

REFERITOR LA FOLOSIREA EFICIENTĂ A BANULUI PUBLIC! 

Pentru cei care au uitat, reamintim că în varianta de achiziție anulată de către 

MApN anul trecut și câștigată de concernul European MBDA, acesta se angajase 

să furnizeze un offset de 80% care cuprindea un centru de mentenanță pentru acest 

sistem și rachetele antinavă, prețul fiind considerabil mai mic, (cu cca 40%), decât 

prețul care urmează să fie plătit de MApN pentru sistemul dezvoltat de firma 

Konigsberg pe care MApN intenționează să-l achiziționeze din Statele Unite, acolo 

unde firma Raytheon este integrator pentru piața americană. 

Blocul Național Sindical își exprimă dezacordul față de practicile MApN în ceea 

ce privește achizițiile de tehnologie militară și care în opinia noastră au sfidat 

discursul președintelui României din 2015. Nici până astăzi vorbele rostite atunci 

nu s-au materializat în programe concrete care să conducă la revitalizarea industriei 

de apărare românești, la întărirea economiei naționale fără de care nu se poate 

concepe o strategie de apărare viabilă! 
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Blocul Național Sindical susține programul de înzestrare al Armatei Române, nu 

contestă deciziile care vizează achizițiile de un anumit tip pe care Armata Română 

trebuie să le facă pentru a răspunde cerințelor de interoperabilitate cerute unui stat 

membru NATO dar cere Guvernului României și Parlamentului României să se 

implice în mod responsabil și transparent în ceea ce privește condițiile financiare și 

de investiții care ar trebui stabilite în aceste procese de achiziții. 

Blocul Național Sindical își exprimă, de asemenea, încrederea că săptămâna 

viitoare, Comisia de Apărare din Camera Deputaților unde vor continua dezbaterile 

pe proiectul de lege L18/2021, să arate mai multă transparență și disponibilitate de 

dialog”, a transmis miercuri BNS. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Guvernul a aprobat alocarea a 50 de milioane euro din fonduri europene 

pentru reabilitarea spitalelor, printr-un Memorandum. Precizează că ghidul 

pentru apelul la finanțare va fi finalizat într-o săptămână. 

Memorandumul a fost propus de Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene și 

de Ministerul Sănătății și prevede alocarea cât mai rapidă a 50 de milioane de euro, 

bani ce fac parte din Programul Operațional Infrastructură Mare (POIM), pentru 

creșterea siguranței pacienților în spitale. 

Autoritățile precizează că o Ordonanță de Urgență care aborda o parte dintre 

aspectele acoperite de Memorandum a fost inițiată în noiembrie 2020, fiind ulterior 

blocată pe circuitul de avizare după două restituiri ale documentului de la 

Ministerul Sănătății către Ministerul Fondurilor Europene. 

„Am decis să resetăm un parcurs birocratic care întârzia Ordonanța de Urgență 

pentru infrastructura de gaze medicinale și energie din spitale și am găsit o soluție 

eficientă. Am transformat Ordonanța în Memorandum, a fost deja adoptat și va 

putea fi lansat în cel mai scurt timp apelul de finanțare de 50 milioane euro”, spune 

Cristian Ghinea, ministrul Investițiilor și Proiectelor Europene. 
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De asemenea, Vlad Voiculescu a declarat că: „Este o investiție în infrastructura 

spitalicească absolut necesară și urgentă pentru creșterea siguranței pacienților, 

care vine să repare investiții inexistente sau făcute prost în spitale, în ultimii 30 de 

ani”. 

Procedural, urmează să fie elaborat Ghidul pentru apelul de finanțare (în termen de 

aproximativ o săptămână), după care vor putea fi lansate finanțările. 

Memorandumul are în vedere următoarele: „aprobarea unor măsuri de sprijin 

decontate din fonduri europene pentru evaluarea, extinderea, reabilitarea sau 

modernizarea infrastructurii de fluide medicinale și a rețelelor de energie electrică, 

inclusiv a sistemelor de supraveghere și control a acestor instalații și a sistemelor 

de ventilație și climatizare a aerului precum și a altor investiții necesare pentru 

creșterea securității la incendiu din structurile care utilizează gaze medicinale 

pentru desfășurarea actului medical terapeutic și din structurile mari consumatoare 

de energie electrică de la nivelul spitalelor publice de faza I și II și suport COVID 

din sistemul sanitar de stat”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Guvernul a aprobat alocarea a 50 de milioane euro din fonduri europene 

pentru reabilitarea spitalelor, printr-un Memorandum. Precizează că ghidul 

pentru apelul la finanțare va fi finalizat într-o săptămână. 

Memorandumul a fost propus de Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene și 

de Ministerul Sănătății și prevede alocarea cât mai rapidă a 50 de milioane de euro, 

bani ce fac parte din Programul Operațional Infrastructură Mare (POIM), pentru 

creșterea siguranței pacienților în spitale. 

Autoritățile precizează că o Ordonanță de Urgență care aborda o parte dintre 

aspectele acoperite de Memorandum a fost inițiată în noiembrie 2020, fiind ulterior 

blocată pe circuitul de avizare după două restituiri ale documentului de la 

Ministerul Sănătății către Ministerul Fondurilor Europene. 

„Am decis să resetăm un parcurs birocratic care întârzia Ordonanța de Urgență 

pentru infrastructura de gaze medicinale și energie din spitale și am găsit o soluție 

eficientă.  
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Am transformat Ordonanța în Memorandum, a fost deja adoptat și va putea fi 

lansat în cel mai scurt timp apelul de finanțare de 50 milioane euro”, spune Cristian 

Ghinea, ministrul Investițiilor și Proiectelor Europene. 

De asemenea, Vlad Voiculescu a declarat că: „Este o investiție în infrastructura 

spitalicească absolut necesară și urgentă pentru creșterea siguranței pacienților, 

care vine să repare investiții inexistente sau făcute prost în spitale, în ultimii 30 de 

ani”. 

Procedural, urmează să fie elaborat Ghidul pentru apelul de finanțare (în termen de 

aproximativ o săptămână), după care vor putea fi lansate finanțările. 

Memorandumul are în vedere următoarele: „aprobarea unor măsuri de sprijin 

decontate din fonduri europene pentru evaluarea, extinderea, reabilitarea sau 

modernizarea infrastructurii de fluide medicinale și a rețelelor de energie 

electrică, inclusiv a sistemelor de supraveghere și control a acestor instalații și a 

sistemelor de ventilație și climatizare a aerului precum și a altor investiții necesare 

pentru creșterea securității la incendiu din structurile care utilizează gaze 

medicinale pentru desfășurarea actului medical terapeutic și din structurile mari 

consumatoare de energie electrică de la nivelul spitalelor publice de faza I și II și 

suport COVID din sistemul sanitar de stat”. 

(Sursa: biziday.ro) 

Premierul Cîțu: Firmele care nu respectă măsurile de prevenire a pandemiei 

vor avea activitatea suspendată temporar. 

Principalele declarații: 

 Astăzi înaintea ședinței de guvern a fost aprobată hotărârea CNSU prin care 

au fost aprobate cele trei scenarii pe care le-am prezentat în spațiul public, 

de începere a școlilor. 

 Tot în această hotărâre a apărut o propunere nouă de instituire a unei măsuri 

complementare prin care se suspendă activitatea operatorilor economici care 

nu respectă restricțiile. 
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 Din păcate, chiar dacă unele restricții au rămas în vigoare, mulți operatori 

economici nu respectă restricțiile. Am văzut că amenzile nu mai au nici un 

efect. Nu mărim amenzile pentru că nu au nici un efect. Vom suspenda 

activitatea pe perioadă determinată 

 În ședința de guvern de azi a fost aprobat un proiect de lege mult așteptat, 

care abrogă o lege care atunci când a fost adoptată a creat rumoare în rândul 

investitorilor și care suspenda dreptul companiilor de stat să acceseze 

fonduri din mediul privat. Am spus public că vom abroga acea lege. Este un 

mesaj clar pentru investitori că acest guvern susține investițiile. 

 Tot azi, a fost o hotărâre de guvern prin care se propune acordarea de 

ajutoare familiilor victimelor de la Spitalul ”Matei Balș”. Se propune un 

ajutor de cinci mii de lei, suma maximă aprobată fiind de un milion de lei. 

 Cam acestea au fost deciziile importante de astăzi. 

 Bugetul, suntem foarte aproape de a avea o formă finală. Măsurile de 

reducere a cheltuielilor au început să vină, ceea ce am cerut eu. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Observații de la Comisia Europeană: România nu a transmis un Plan 

Naţional de Redresare și Reziliență, ci liste de proiecte 

Comisia Europeană a trimis observaţii asupra unor componente ale Planului 

Naţional de Redresare şi Rezilienţă. Foto: GettyImages 

Comisia Europeană a trimis observaţii asupra unor componente ale Planului 

Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR), iar realitatea este că România nu a 

transmis un Plan ci doar nişte bucăţi, a anunţat secretarul de stat în Ministerul 

Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Marius Vasiliu, în cadrul consultărilor privind 

actualizarea PNRR, potrivit Agerpres. 

Comisia semnalează absenţa formulării unor reforme foarte clare 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/02/03/vasiliu-mipe-romania-nu-a-transmis-un-plan-national-de-redresare-si-rezilienta-ci-doar-niste-bucati--654920
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„Am primit observaţii de la Comisia Europeană asupra unor componente ale 

PNRR. Totodată am constatat că deşi în decembrie se afirma că nu au fost 

formulate observaţii asupra Planului, realitatea este că România nu a transmis de 

fapt un Plan ci doar nişte bucăţi. Un prim aspect pe care-l semnalează Comisia este 

absenţa formulării unor reforme foarte clare şi totodată faptul că acele părţi ce au 

fost transmise nu respectă cerinţele Regulamentului”, a subliniat oficialul MIPE. 

Acesta a mai spus că propunerile sunt formulate în sensul unei liste de proiecte şi 

nu angajamente de reforme, cum ar trebui. 

Consultările pentru actualizarea PNRR au continuat miercuri, la sediul MIPE, prin 

dezbaterea propunerilor privind domeniile Sănătate şi Educaţie. Au participat 

reprezentanţii ministerelor de linie şi ai altor entităţi relevante în aceste domenii. 

În cadrul dezbaterii privind Sănătatea, reprezentanţii ministerului de linie au 

propus ca finanţările din PNRR să fie utilizate pentru îmbunătăţirea accesului la 

serviciile de sănătate în mediul rural şi în micile localităţi urbane, creşterea 

siguranţei pacientului şi prevenirea bolilor cardiovasculare care contribuie la 

creşterea mortalităţii. 

România va avea la dispoziţie 30,4 miliarde de euro 

În cadrul celei de-a doua reuniuni au fost discutate propuneri pentru finanţarea 

Educaţiei. 

Reprezentanţii Ministerului Educaţiei au subliniat că nu au fost consultaţi pe 

marginea documentului transmis în decembrie Comisiei Europene. Totodată, au 

afirmat faptul că, având în vedere observaţiile Comisiei, în ceea ce priveşte 

domeniul educaţiei, sunt obligaţi „să o ia de la zero”. 

Reprezentanţii MIPE au explicat că prin PNRR va putea fi sprijinită dezvoltarea 

infrastructurii, asigurarea accesului egal la o educaţie de calitate, precum şi 

dezvoltarea programelor de tip „Şcoală după şcoală”. 

MIPE a început în această săptămână consultările pentru actualizarea PNRR iar joi 

este prevăzută cea de-a patru zi de consultări, fiind vizate domeniile Mediu de 

afaceri, ecosisteme antreprenoriale, respectiv Cercetare, inovare, digitalizare. 
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România va avea la dispoziţie 30,4 miliarde de euro prin Mecanismul de Redresare 

şi Rezilienţă pentru implementarea Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Autoritățile au aprobat scenariile pentru redeschiderea școlilor. Dacă doi 

profesori dintr-o școală sunt infectați cu Covid, școala se închide pentru două 

săptămâni. Universitățile vor decide fiecare în parte. 

Comitetul Național pentru Situații de Urgență a adoptat în ședința de astăzi, 

Hotărârea numărul 5 privind propunerea reluării activităților ce impun prezența 

fizică a preșcolarilor și elevilor în unitățile de învățământ și stabilirea unor măsuri 

necesar a fi aplicate în contextul pandemiei de COVID-19. 

Ministrul Educației a prezentat scenariul de funcționare a școlilor, detaliate 

ulterior într-un comunicat și de CNSU: 

 În localitățile unde rata de infectare este mai mică de 1 la mie vor fi deschise 

cu prezență fizică școlile: creșe, grădinițe, învățământ primar, gimnazial, 

liceal. 

 La o rată de infectare între 1 și 3 la mia de locuitori vor merge la cursuri: 

creșe, grădiniță, învățământ primar, clasele a VIII-a, a XII-a și a XIII-a. 

 La o rată de infectare cuprinsă între 3 și 6 la mie: creșe, grădinițe, 

învățământ primar. 

 Se recomandă participarea cu prezență fizică a elevilor din învățământul 

tehnologic, profesional și postliceal pentru stagiile practice. 

 Universitățile atât civile cât și militare au autonomie. 

 Pentru liceele militare și cele de poliție nu se aplică scenariile ca pentru 

restul școlilor. Redeschiderea sau închiderea acestor școli militare și de 

poliție va fi decisă de să ministerele de care aparțin. 

 Dacă există două cazuri de COVID-19 într-o clasă se va suspenda activitatea 

în clasa respectivă. 
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 Dacă vor fi cazuri în mai multe clase, în care apar două cazuri în fiecare 

clasă se va suspenda activitatea pentru 14 zile în toată școala. 

 De asemenea, dacă sunt doi profesori cu COVID-19 într-o școală, atunci se 

va suspenda activitatea în toată școala pentru 14 zile. 

 În semestrul doi, suma de 30 de milioane de euro va avea ca destinație 

exclusivă derularea și plata orelor remediale. Plata se va face către școli, 

într-un cuantum de 200 de lei pe lună pentru fiecare elev cuprins în grupul 

țintă. 

 Partea de testare este foarte importantă și susținem proiectul Ministerului 

Sănătății prin care se intenționează testarea cu teste antigen. Aceste teste 

există, nu trebuie achiziționate însă avem nevoie de personal. 

Deciziile Comitetului pentru Situații de Urgență: 

Art.1 – (1) Se propune reluarea activităților care impun prezența fizică a 

preșcolarilor și elevilor în unitățile de învățământ, după următoarele scenarii: 

a) Scenariul verde – incidența cumulată în ultimele 14 zile a cazurilor din 

localitate este mai mică sau egală cu 1/1.000 de locuitori – activitățile care impun 

prezența fizică a antepreșcolarilor, preșcolarilor și elevilor în unitățile de 

învățământ sunt permise pentru toate categoriile de antepreșcolari, preșcolari și 

școlari; 

b) Scenariul galben – incidența cumulată în ultimele 14 zile a cazurilor din 

localitate este mai mare de 1/1.000 dar mai mică sau egală cu 3/1.000 de locuitori – 

activitățile care impun prezența fizică a antepreșcolarilor, preșcolarilor și elevilor 

în unitățile de învățământ sunt permise pentru toți antepreșcolarii și preșcolarii, 

elevii claselor din învățământul primar, precum si pentru elevii claselor terminale 

din învățământul gimnazial, liceal, profesional si postliceal; 

c) Scenariul roșu – incidența cumulată în ultimele 14 zile a cazurilor din localitate 

este mai mare de 3/1.000 – activitățile care impun prezența fizică a 

antepreșcolarilor, preșcolarilor și elevilor în unitățile de învățământ sunt permise 

pentru toți antepreșcolarii și preșcolarii, precum și pentru elevii claselor din 

învățământul primar. 
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(2) Se propune ca, indiferent de scenariile prevăzute la alin. (1), stagiile de 

pregătire practică pentru elevii din învățământul liceal tehnologic, postliceal, 

profesional și profesional dual, să se desfășoare cu prezența fizică, respectând 

procedurile privind măsurile de protecție instituite de către entitățile organizatoare 

de stagii de pregătire practică și prevederile Ordinului comun al Ministrului 

Educației și Cercetării și Ministrului Sănătății. 

(3) Se propune ca decizia cu privire la modalitatea de desfășurate a activităților ce 

presupun prezența fizică a studenților în cadrul instituțiilor de învățământ superior, 

se ia de către conducătorii acestora, în baza autonomiei universitare. 

(4) La nivelul localităților unde este instituită măsura carantinei zonale, nu 

sunt permise activitățile care impun prezența fizică a preșcolarilor și elevilor în 

unitățile de învățământ. 

(5) În situația modificării ratei de incidență cumulată, care determină încadrarea 

într-un alt scenariu din cele prevăzute la alin. (1), constatarea și modificarea 

scenariului se face în condițiile Legii nr. 55 din 2020 privind unele măsuri pentru 

prevenirea și combaterea efectelor pandemiei de COVID-19 și ale Ordinului 

comun al Ministrului Educației și Cercetării și Ministrului Sănătății. 

Art.2 – Se propune ca activitățile ce presupun prezența fizică a elevilor în unitățile 

de învățământ preuniversitar din cadrul Ministerului Afacerilor Interne și 

Ministerului Apărării Naționale, să fie gestionate în funcție de analiza situației 

epidemiologice realizată la nivelul ministerelor din care fac parte și stabilite prin 

decizii ale conducătorilor acestora, fără a le fi aplicabile prevederile art. 1. 

Art.3 – Se propune elaborarea unui act normativ prin care să fie instituită măsura 

complementară a suspendării activității, pe o perioadă determinată, pentru 

operatorii economici care nu respectă măsurile de prevenire și combatere a 

răspândirii COVID-19. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Guvernul a aprobat un proiect de abrogare a legii care interzicea vânzarea 

participaţiilor deţinute de stat la companii 

Guvernul a adoptat un proiect de lege prin care se abrogă prevederile Legii 

173/2020, referitoare la interzicerea, pe o perioadă de doi ani, a vânzării 

participaţiilor deţinute de stat la companii, a declarat prim-ministrul Florin Cîţu, 

citat de Agerpres. 

"În şedinţa de Guvern de astăzi a fost aprobat un proiect de lege foarte mult 

aşteptat, în special, de partea puternică a economiei, de economia privată, proiect 

de lege care, atunci când a apărut, a creat foarte multă rumoare şi neîncredere în 

România, proiect de lege care a fost aprobat de opoziţia de atunci, o lege care a 

fost aprobată atunci în Parlamentul României, proiectul de lege de acum abrogă 

acea lege care suspenda un lucru firesc pentru o economie de piaţă, dreptul 

companiilor din România, celor unde statul este acţionar majoritar, să acceseze 

fonduri din sectorul privat, să fie capitalizate cu fonduri din sectorul privat. Astăzi 

reparăm această nedreptate (...). Din primul moment am spus că vom abroga 

această lege în momentul în care vom prelua guvernarea şi astăzi în şedinţa de 

guvern a fost aprobat un proiect de lege care abrogă Legea 173 din 2020, privind 

unele măsuri pentru protejarea intereselor naţionale în activitatea economică", a 

declarat Florin Cîţu, miercuri, la Palatul Victoria, la finalul şedinţei de Guvern. 

Premierul a adăugat că proiectul de lege va fi trimis în Parlament spre adoptare. 

"Este un lucru foarte important, un mesaj clar pentru investitori, atât din România, 

cât şi din exterior, că acest guvern este un guvern care susţine investiţiile, un 

guvern care ştie că are nevoie de investiţii pentru a se dezvolta şi este un semnal 

corect", a declarat Cîţu. 

Prin Legea 173/2020, Parlamentul a interzis Guvernului, pe o perioadă de doi ani, 

vânzarea participaţiilor deţinute de stat la companii. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2021/02/03/video-guvernul-a-aprobat-un-proiect-de-abrogare-a-legii-care-interzicea-vanzarea-participatiilor-detinute-de-stat-la-companii--654657
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 CCR îi dă dreptate lui Iohannis și declară neconstituțională legea de 

constituire a Rezervației Biosferei ”Delta Dunării” 

Curtea Constituţională a admis sesizarea președintelui Klaus Iohannis referitoare la 

modificarea legii privind constituirea Rezervaţiei Biosferei „Delta Dunării”, astfel 

că actul normativ se reîntoarce în Parlament. 

Potrivit CCR, Curtea a admis, cu unanimitate de voturi, obiecţia de 

neconstituţionalitate formulată de preşedintele Klaus Iohannis şi a constatat că este 

neconstituţională, în ansamblul său, Legea pentru modificarea şi completarea Legii 

nr. 82/1993 privind constituirea Rezervaţiei Biosferei „Delta Dunării”. Decizia este 

definitivă. 

Iohannis a sesizat CCR în acest caz la finalul anului trecut, el argumentând că 

legea a fost adoptată cu încălcarea dispoziţiilor constituţionale ce stabilesc 

domeniul legii organice, iar prin conţinutul său normativ contravine principiului 

legalităţii şi principiului autonomiei locale şi nesocoteşte rolul constituţional al 

Parlamentului, al autorităţilor administraţiei publice locale, dar şi pe cel al Curţii 

Constituţionale. 

Preşedintele Iohannis precizează că actul normativ a fost adoptat ca lege ordinară, 

deşi intervine asupra conţinutului constitutiv al infracţiunii de braconaj în ceea ce 

priveşte cauzele exoneratoare de răspundere penală, domeniu care aparţine legii 

organice. Infracţiunile, pedepsele şi regimul executării acestora sunt reglementate, 

conform Constituţiei, prin lege organică, menţionează şeful statului. 

Potrivit legii, "desfăşurarea activităţilor de vânătoare pe teritoriul rezervaţiei este 

interzisă şi constituie infracţiune de braconaj, sancţionată potrivit legii. Prin 

excepţie de la prevederile alin. 1, în Rezervaţia Biosferei "Delta Dunării", 

recoltarea exemplarelor din speciile de faună sălbatică se face pe baza unui studiu 

de impact, în interesul protejării faunei şi florei sălbatice, al conservării habitatelor 

naturale, pentru prevenirea unor daune importante, în interesul sănătăţii şi 

securităţii publice, iar în cazul unor specii care prin înmulţire necontrolată pot 

produce pagube importante, cu aprobarea autorităţii publice centrale pentru 

protecţia mediului, la propunerea Administraţiei Rezervaţiei, pentru echilibrarea 

speciilor prin vânătoare de extracţie". 
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"În consecinţă, prin faptul că nu a adoptat legea cu majoritatea cerută de norma 

constituţională, Parlamentul nu a respectat limitele domeniului organic prevăzute 

de art. 73 alin. (3) lit. h) din Constituţie, încălcând astfel prevederile art. 76 alin. 

(1) din Legea fundamentală", arată Iohannis. 

El critică şi dispoziţiile conform cărora "în termen de 30 de zile de la data intrării 

în vigoare a prezentei legi, Consiliul Judeţean Tulcea va transmite, prin încheierea 

unui protocol între părţile interesate, bunurile imobile având datele de identificare 

prevăzute în anexa nr. 3 la Legea nr. 82/1993 privind constituirea Rezervaţiei 

Biosferei "Delta Dunării", cu modificările şi completările ulterioare, precum şi cu 

cele aduse prin prezenta lege, din domeniul public de interes judeţean şi aflate în 

administrarea Consiliului Judeţean Tulcea, în domeniul public al comunelor 

Ceatalchioi, Pardina şi Chilia Veche, judeţul Tulcea. 

În situaţia în care bunurile imobile prevăzute la alin. (1) nu sunt folosite în 

conformitate cu destinaţia şi scopul pentru care acestea au fost transmise, respectiv 

pentru ferme de subzistenţă pentru locuitori şi de producţie de furaje pentru 

crescătorii de animale înregistraţi pe raza U.A.T.-urilor, precum şi pentru 

exploataţii piscicole moderne, eficiente, ecologice şi prietenoase cu mediul, acestea 

revin în domeniul public de interes judeţean şi în administrarea Consiliului 

Judeţean Tulcea". 

Şeful statului precizează că bunurile vizate de lege nu reprezintă bunuri proprietate 

publică exclusivă, ci amenajări agricole, respectiv: Amenajarea Sireasa, în 

suprafaţă de 3.325,85 ha, din care 1.244,15 ha se transferă în domeniul public al 

comunei Ceatalchioi, şi Amenajarea Pardina, în suprafaţă de 22.733,88 ha, din care 

2.369,16 ha se transferă în domeniul public al comunei Pardina şi 1.426,96 ha la 

comuna Chilia Veche. 

"În aceste condiţii, având în vedere că bunurile supuse transferului prin legea 

criticată nu constituie obiect exclusiv al proprietăţii publice, în lipsa unei declaraţii 

exprese a legii organice, acestea ar fi trebuit trecute din proprietatea publică a 

Judeţului Tulcea în aceea a unităţilor administrativ-teritoriale respective prin 

hotărâre a Consiliului Judeţean Tulcea, la cererea Consiliului Local Ceatalchioi, a  
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Consiliului Local Pardina şi, respectiv, a Consiliului Local Chilia Veche, potrivit 

art. 294 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, procedură la 

care face trimitere teza a doua a art. 860 din Codul civil", explică Iohannis. Ca 

urmare, afirmă şeful statului, legea a fost adoptată cu încălcarea principiului 

legalităţii. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Florin Citu a avut o intalnire cu Maia Sandu. Romania ar putea ajuta 

Republica Moldova sa acceseze vaccinul contra COVID-19 mai repede 

Premierul Florin Citu s-a intalnit, miercuri, cu presedintele Republicii Moldova, 

Maia Sandu, pe agenda discutiilor fiind, printre altele, modul cum Romania poate 

ajuta Moldova sa aiba acces mai rapid la vaccinul anti-COVID. 

 

Seful Executivului de la Bucuresti a scris intr-o postare pe Facebook ca intalnirea a 

fost "excelenta". 

 

Presedintele moldovean a mentionat tot pe reteaua de socializare ca a avut "o 

scurta intrevedere" cu premierul Citu, in contextul unei vizite pe care o efectueaza 

la Paris, precizand ca subiectul principal al discutiilor a fost legat de modul in care 

Romania poate ajuta Republica Moldova pentru a avea acces mai rapid la vaccinul 

anti-COVID. 

 

"Astazi, aflandu-ma cateva ore la Bucuresti in drum spre Paris, am avut o scurta 

intrevedere cu prim-ministrul Romaniei, Florin Citu. I-am multumit domnului Citu 

pentru deschiderea si bunavointa cu care Guvernul Romaniei sprijina Republica 

Moldova, mai ales in aceste vremuri grele pentru toti. Subiectul principal al 

discutiei a fost, bineinteles, modul in care Romania ne poate ajuta sa avem acces 

mai rapid la vaccinul anti-COVID-19. 

 

Premierul Citu ne-a asigurat ca sunt analizate toate parghiile posibile in acest sens, 

stoparea pandemiei fiind un subiect de securitate nu doar nationala, ci si 

europeana.  

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/europa/moldova/republica-moldova-primeste-vaccinul-anti-covid-in-februarie-1659816
https://ziare.com/europa/moldova/republica-moldova-primeste-vaccinul-anti-covid-in-februarie-1659816
https://ziare.com/europa/moldova/republica-moldova-primeste-vaccinul-anti-covid-in-februarie-1659816
https://ziare.com/stiri/eveniment/firmele-care-nu-respecta-regulile-antipandemie-activitate-suspendata-1660268
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Prim-ministrul Florin Citu m-a informat, totodata, ca intr-un timp foarte scurt 

Guvernul Romaniei va transmite Republicii Moldova si alte ajutoare", a aratat 

Maia Sandu. 

 

De asemenea, a adaugat aceasta, s-a discutat despre intensificarea colaborarii la 

nivel guvernamental. 

 

"Am vorbit despre initiativele abordate in cadrul vizitei presedintelui 

Romaniei, Klaus Iohannis, la Chisinau, astfel incat sa intensificam colaborarea la 

nivel guvernamental. Printre proiectele prioritare pentru cooperarea bilaterala am 

enumerat conexiunea energetica cu Romania, functionalitatea Gazoductului Iasi-

Chisinau, precum si constructia podului de la Ungheni. Domnul Florin Citu m-a 

asigurat ca Romania va depune toate eforturile pentru a sprijini in continuare 

Republica Moldova, atat in relatiile bilaterale, cat si la nivelul Uniunii Europene, 

promovand agenda europeana a tarii noastre si interesele cetatenilor", a mai aratat 

presedintele moldovean. 
 

(Sursa: ziare.com) 

 

 ULTIMA ORĂ Românii reținuți pe aeroportul din Cancun, eliberați 

Românii reținuți pe aeroportul din Cancun au fost eliberați de autoritățile mexicane 

în această dimineață, informează Antena3. 

„Astăzi am fost eliberați, după o decizie a unei Instanțe locale (din ce am înțeles de 

la românii stabiliți in Cancun), dar și la presiunile și negocierile duse de autoritățile 

române prin MAE și cu sprijinul domnului consul Ionuț Vâlcu. Însă cel mai mare 

impact in acesta situație “ciudată”, ați fost voi și pentru asta va mulțumesc din 

suflet, atât eu cât și sutele de români care au trecut prin aceasta experiență 

traumatizantă” a scris Gabriel Hoț, unul dintre românii ținuți captivi pe aeroportul 

din Cancun, Mexic. Mesajul său a fost transmis în urmă cu patru ore. El se afla pe 

aeroport din 2 februarie. 

El a spus că au primit două opțiuni: ”Una de a rămâne în continuare în arest și a 

pleca spre România, însă minimum 24 de ore trebuia să așteptăm până când o 

aeronavă Lufthansa ateriza în Cancun.  

https://ziare.com/klaus-johannis/
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Cel mai probabil puteam să plecăm cu cursa de vineri sau sâmbătă, având în vedere 

că prioritatea la îmbarcare o au familiile cu copii, bătrânii și bolnavii cronici. Am 

ales să rămânem în Mexic, am venit la hotel, îmi doresc un duș și să dorm într-un 

pat. A fost o experiență îngrozitoare, umilitoare”. 

Peste o sută de turiști români au rămas blocați încă din 30 ianuarie pe aeroporturile 

din Mexic, după ce autoritățile le-ar fi luat actele și telefoanele și nu le-au permis 

intrarea în această țară. Bogdan Aurescu, ministrul Afacerilor Externe, a acuzat 

miercuri atitudinea autorităților mexicane de a bloca „arbitrar” sute de turiști 

români pe Aeroportul din Cancun, unde au fost ținuți în condiții improprii. 

Jumătate dintre românii reținuți sub pază pe aeroportul din Cancun au fost 

repatriați în cursul zilei de ieri. Ceilalți au așteptat intervenția 

autorităților. Ministrul român de Externe a luat legătura cu omologul mexican și a 

trimis la fața locului doi consuli. Mai mult decât atât, a participat la o conferință de 

presă în care a vorbit despre pașii care sunt făcuți de către autoritățile din România. 

„Suntem profund preocupați de situația cu care s-au confruntat cetățenii români 

care planificau vacanța în Mexic și care sunt afectați de deciziile recente ale 

autorităților mexicane. Este inadmisibil ceea ce se întâmplă, este o atitudine 

neprietenoasă din partea autorităților mexicane față de cetățenii români. Este o 

situație care riscă să ducă Mexicul la pierderea de turiști, de bani și de credibilitate 

ca destinație de călătorie prin astfel de acțiuni”, a afirmat ministrul român de 

Externe. 

 (Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Cifra de afaceri din comerţul cu amănuntul a crescut anul trecut cu 2,2% 

Volumul cifrei de afaceri din comerţul cu amănuntul, cu excepţia comerţului cu 

autovehicule şi motociclete, a crescut în 2020, ca serie brută, cu 2,2% faţă de anul 

anterior, conform datelor publicate joi de Institutul Naţional de Statistică potrivit 

Agerpres. 
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Volumul cifrei de afaceri din comerţul cu amănuntul (cu excepţia comerţului cu 

autovehicule şi motociclete), serie brută, în anul 2020, comparativ cu anul 2019, a 

înregistrat o creştere pe ansamblu cu 2,2% datorită majorării vânzărilor de produse 

nealimentare (+5,6%) şi vânzărilor de produse alimentare, băuturi şi tutun (+5%). 

Comerţul cu amănuntul al carburanţilor pentru autovehicule în magazine 

specializate a scăzut cu 8%. 

Datele INS arată că volumul cifrei de afaceri din comerţul cu amănuntul (cu 

excepţia comerţului cu autovehicule şi motociclete), serie brută, în luna decembrie 

2020, comparativ cu luna precedentă, a urcat pe ansamblu cu 5,8% datorită 

creşterii înregistrate la vânzările de produse alimentare, băuturi şi tutun (+17,3%) 

şi la comerţul cu amănuntul al carburanţilor pentru autovehicule în magazine 

specializate (+1,3%). În schimb, vânzările de produse nealimentare au scăzut cu 

0,9%. 

 

Volumul cifrei de afaceri din comerţul cu amănuntul (cu excepţia comerţului cu 

autovehicule şi motociclete), serie ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare 

şi de sezonalitate, în decembrie 2020, comparativ cu luna precedentă, a crescut pe 

ansamblu cu 0,2% datorită creşterii înregistrate la comerţul cu amănuntul al 

carburanţilor pentru autovehicule în magazine specializate (+6%) şi la vânzările de 

produse alimentare, băuturi şi tutun (+0,6%). Vânzările de produse nealimentare au 

scăzut cu 2,5%. 

 

De asemenea, volumul cifrei de afaceri din comerţul cu amănuntul (cu excepţia 

comerţului cu autovehicule şi motociclete), serie brută, în luna decembrie 2020, 

comparativ cu decembrie 2019, a înregistrat o majorare pe ansamblu cu 3,4% 

datorită creşterilor consemnate la vânzările de produse nealimentare (+6,4%), 

vânzările de produse alimentare, băuturi şi tutun (+1,7%) şi la comerţul cu 

amănuntul al carburanţilor pentru autovehicule în magazine specializate (+0,3%). 
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Volumul cifrei de afaceri din comerţul cu amănuntul (cu excepţia comerţului cu 

autovehicule şi motociclete), serie ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare 

şi de sezonalitate, în luna decembrie 2020, comparativ cu luna decembrie 2019, a 

înregistrat o creştere pe ansamblu cu 4,2% datorită creşterilor la vânzările de 

produse nealimentare (+6,8%)şi la vânzările de produse alimentare, băuturi şi tutun 

(+3,6%). Comerţul cu amănuntul al carburanţilor pentru autovehicule în magazine 

specializate a scăzut cu 0,7%. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Klaus Iohannis este convocat de URGENȚĂ: Summit european 

EXCEPȚIONAL pe 25 şi 26 februarie 

Şefii de stat şi de guvern din UE se vor reuni pe 25 şi 26 februarie pentru un 

summit european extraordinar prin videoconferinţă consacrat problemelor de 

sănătate, apărare şi securitate, a declarat joi un purtător de cuvânt al preşedintelui 

Consiliului European, Charles Michel, relatează AFP. 

Summitul va începe pe 25 februarie la 14:00 GMT cu o sesiune dedicată 

''coordonării privind Covid'', apoi va fi urmat a doua zi la 8:00 GMT de o altă 

întâlnire virtuală pe probleme de ''securitate şi apărare'', a precizat purtătorul de 

cuvânt pe Twitter. 

''Din cauza coronavirusului nu au fost abordate o serie de probleme la summit-urile 

recente'', a explicat un diplomat european. 

Potrivit acestuia, reuniunea din 25 februarie se va concentra pe sănătate şi planul 

Comisiei de a crea în 2023 o nouă autoritate, echivalentă cu Autoritatea pentru 

cercetare şi dezvoltare avansată în biomedical (Barda) din Statele Unite, numită 

Autoritatea de intervenţie în caz de urgenţă sanitară (HERA). 

Summitul ar urma să analizeze, de asemenea, relaţiile transatlantice, odată cu 

venirea la putere a preşedintelui Joe Biden în Statele Unite, şi problemele de 

autonomie strategică, a subliniat un alt diplomat european. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/charles-michel_3135.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/joe-biden_352.html
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Relaţiile cu Turcia şi Rusia vor fi abordate în cadrul unui alt summit UE programat 

pentru 25-26 martie. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Eurostat: Un sfert dintre pensionarii României se aflau în risc de sărăcie în 

2019, peste media UE (15%). Din 2014, acest indicator a crescut constant la 

nivelul blocului comunit 

 

Astfel, 24% dintre pensionarii români cu vârste de peste 65 de ani se aflau în risc 

de sărăcie, procent care plasează România pe locul opt în clasamentul Eurostat, 

după țări precum Letonia (54%), Estonia (51%), Bulgaria (36%). La polul opus, 

cei mai puțini pensionari care se confruntă cu acest risc locuiesc în Luxemburg 

(7%), Slovacia, Franța și Danemarca (cu câte 9%). 

Biroul european de statistică precizează că acest indicator a crescut în fiecare an 

din 2014, când era de 12,3%, până în 2019, când a fost de 15,1%. În România, 

nivelul era de 14,5% în 2014 și 18,3% în 2015. 

În metodologia Eurostat, indivizii sunt considerați expuși riscului de sărăcie, dacă 

veniturile de care dispun sunt cu 60% mai mici decât venitul median național. 
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Salariul median nu este același cu salariul mediu, fiind mai mic decât acesta atunci 

când ponderea salariaților cu salarii mici este mai mare și, invers, fiind mai mare 

decât salariul mediu, atunci când ponderea celor cu salarii peste medie este mai 

mare. Dacă salariul mediu împarte în două categoriile de venituri, salariul median 

împarte perfect egal numărul salariaților. Salariul median brut în România, în 

2019, era de aproximativ 4 euro/oră. 

În fiecare stat membru UE, în continuare, pensionarele au avut venituri mai mici 

decât pensionarii. Pensia medie câștigată de femeile cu vârste de peste 65 de ani a 

fost cu 29% mai mică decât cea obținută de bărbați. Față de anul 2010, diferența 

între cele două genuri este mai mică cu 5%. 

Cele mai mari discrepanțe s-au înregistrat în Luxemburg, Malta, și Regatul Țărilor 

de Jos (conform graficului), iar cele mai mici în Estonia, Danemarca și Ungaria. 

 

Acest indicator a scăzut cel mai mult, în ultimii zece ani, în Grecia (13 puncte 

procentuale), Danemarca și Slovenia (cu câte 11 puncte procentuale), dar a crescut 

în alte șase state, cele mai notabile aprecieri fiind în Malta (18 puncte procentuale), 

Letonia (6), Lituania și Slovacia (câte 3). 

(Sursa: biziday.ro) 

 


